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BRMG.0012.28.2017 
 

PROTOKÓŁ Nr 29-3/2017 
 
Z posiedzenia Komisji Sportu Rady Miasta Gdańska, które odbyło się w 
dniu 22 marca 2017 roku, a rozpoczęło o godz.16:15 w sali nr 007 w 
Nowym Ratuszu przy ul. Wały Jagiellońskie 1 w Gdańsku. 
 

Obecni: według załączonych list obecności, które stanowią załączniki nr 1 i 2 do 
protokołu. 
 
Uchwałą Nr XXXV/940/17 Rady Miasta Gdańska z dnia 23 lutego 2017 r. w 
sprawie zmian w składach osobowych stałych Komisji Rady Miasta Gdańska 
do Komisji Sportu został powołany radny Lech Kaźmierczyk. 
 
Na stan 6 (sześciu) członków Komisji, w posiedzeniu uczestniczyło 5 
(pięć) osób, czyli było quorum do podejmowania prawomocnych decyzji. 
Nieobecny radny Lech Kaźmierczyk. 
 

Posiedzeniu przewodniczył Radny Mirosław Zdanowicz – 
Przewodniczący Komisji Sportu Rady Miasta Gdańska. 
 

Po otwarciu 29 posiedzenia Komisji, stwierdził quorum, powitał zebranych i 
poinformował, że porządek obrad został, w terminie regulaminowym, wysłany do 
radnych drogą elektroniczną. Porządek stanowi załącznik nr 3 do protokołu. 

 
 
 
 
 

1. Podsumowanie konkursu grantowego. 
Przedstawiają: Przedstawiciele Prezydenta Miasta Gdańska 
 

2. Wykorzystanie grantów na działalność sportową. 
Przedstawiają: Przedstawiciele Prezydenta Miasta Gdańska 
 

3. Podsumowanie systemu sportu młodzieżowego. 
Przedstawiają: Przedstawiciele Prezydenta Miasta Gdańska 
 

4. Puchar Prezydenta Miasta Gdańska na Żużlu – przedstawienie projektu. 
Przedstawiają: Przedstawiciele Prezydenta Miasta Gdańska 
 

5. Indywidualne Międzynarodowe Mistrzostwa Ekstraligi na Żużlu – 14 sierpnia. 
Przedstawiają: Przedstawiciele Prezydenta Miasta Gdańska 
 

6. Ocena możliwości rozwoju sportów i działań rekreacyjnych 
skierowanych do gdańskich seniorów. Wsparcie miasta dla tego typu 
działań. 
Przedstawiają: Przedstawiciele Prezydenta Miasta Gdańska 
 

7. Przygotowanie propozycji wsparcia dla seniorów (klubów seniora, DPS-
ów) w oparciu o współpracę z Gdańskim Ośrodkiem Sportu. 
Przedstawiają: Przedstawiciele Prezydenta Miasta Gdańska 
 

8. Sprawy wniesione, wolne wnioski, korespondencja. 
 
Następnie Przewodniczący poinformował, że po sporządzeniu porządku posiedzenia 
do Komisji zostały jeszcze skierowane do zaopiniowania projekty uchwał: 
• Zmieniająca uchwałę w sprawie przyjęcia Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Gminy Miasta Gdańska – druk nr 1039 – w zakresie działania Komisji. 
Do wprowadzenia do porządku posiedzenia w pkt 1.   
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• Zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu Miasta Gdańska na 2017 rok 
– druk nr 1040 – w zakresie działania Komisji. 

Do wprowadzenia do porządku posiedzenia w pkt 2.  
   
• w sprawie uchwalenia Bazy Priorytetów Inwestycyjnych – druk nr 1035.   
Do wprowadzenia do porządku posiedzenia w pkt 3.   
   
• zmieniającej uchwałę w sprawie przekształcenia zakładu budżetowego 

Miejskiego Ośrodka Sportu i Rekreacji w Gdańsku w jednostkę budżetową o 
nazwie Miejski Ośrodek Sportu i Rekreacji w Gdańsku – druk nr 1037.  

Do wprowadzenia do porządku posiedzenia w pkt 4.     
 

W związku z zaproponowanymi zmianami numeracja punktów w porządku 
posiedzenia uległaby zmianie, gdzie pkt 5 byłby Podsumowanie konkursu 
grantowego i następne uzyskałby nr kolejne. 
 

Następnie Przewodniczący poddał pod głosowanie przyjęcie porządku posiedzenia 
wraz z zaproponowanymi zmianami.             
 

Głosowanie: 
5  „za” - jednogłośnie 
                                                                                                                                                                                               

PUNKT  - 1 
 

Opiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska zmieniającej uchwałę w 
sprawie przyjęcia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Miasta Gdańska – 
druk nr 1039 - w zakresie działania Komisji. 
(Oryginał projektu uchwały znajduje się w protokole z sesji Rady Miasta Gdańska z 
30 marca 2017 r. BRMG.0006.83.2017). 
 

Pani Maria Wojnarowska – Kierownik Referatu Planowania Budżetowego w 
Wydziale Budżetu Miasta i Podatków, w imieniu wnioskodawcy, przedstawiła 
projekt uchwały w zakresie działania Komisji. Powiedziała: Kolejna zmiana w 
Wieloletniej Prognozie Finansowej. Jeśli chodzi o załącznik nr 1 czyli praktyczną 
prognozę to zmianie ulegają zarówno dochody jak i wydatki. W przypadku 
dochodów mamy zwiększenie planu o ponad 26 mln, natomiast wydatki zwiększają 
się o ponad 111 mln zł. Jeśli chodzi o państwa komisję i załącznik nr 2 wykaz 
przedsięwzięć to zmiana dotyczy jednego przypadku, dokumentacja dla przyszłych 
projektów zwiększenie limitu na tym przedsięwzięciu o kwotę 2 mln 63 tys. zł na 
kilka dokumentacji projektowych w tym m. in. interesujące państwa komisję 
budowa boiska pełnowymiarowego, które powstanie w sąsiedztwie stadionu 
piłkarskiego w Gdańsku Letnicy. Są to pieniądze zarezerwowane na opracowanie 
dokumentacji. Planowana realizacja w partnerstwie z Polskim Związkiem Piłki 
Nożnej. Jeśli chodzi o WPF to wszystkie zmiany.     
 

Przewodniczący Mirosław Zdanowicz podziękował za przedstawienie projektu 
uchwały, a następnie otworzył dyskusję. 
 

Radny Mariusz Andrzejczak – członek Komisji 
Czy ta realizacja byłaby w tym roku czy najprawdopodobniej w przyszłym tego 
boiska z PZPN-em?  
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Pan Janusz Podraska - Zastępca Dyrektora ds. Technicznych w Gdańskim 
Ośrodku Sportu w Gdańsku 
Realizacja na pewno nie w tym roku.  
 
Pani Maria Wojnarowska – Kierownik Referatu Planowania Budżetowego w 
Wydziale Budżetu Miasta i Podatków 
Teraz zabezpieczamy tylko środki na dokumentację projektową.   
 
Następnie, z uwagi na brak dalszych głosów w dyskusji, poddał pod głosowanie 
przyjęcie i pozytywne zaopiniowanie projektu uchwały zawartego w druku nr 1039 – 
w zakresie działania Komisji. 
 

USTALENIA KOMISJI – OPINIA                   
 
Komisja Sportu Rady Miasta Gdańska, po wysłuchaniu informacji i wyjaśnień 
przekazanych przez Panią Marię Wojnarowską – Kierownika Referatu Planowania 
Budżetowego w Wydziale Budżetu Miasta i Podatków, przedstawiciela 
wnioskodawcy, w wyniku przeprowadzonego głosowania, 3 głosami za, przy 0 
głosach przeciwnych i 2 głosach wstrzymujących się, przyjęła i pozytywnie 
zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały, zawarty w druku nr 1039 – w 
zakresie działania Komisji. (Opinia nr 29-3/55-25/2017). 
 
 

PUNKT  - 2 
 
Opiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska zmieniającej uchwałę w 
sprawie uchwalenia budżetu Miasta Gdańska na 2017 rok – druk nr 1040 – w 
zakresie działania Komisji. 
(Oryginał projektu uchwały znajduje się w protokole z sesji Rady Miasta Gdańska z 
30 marca 2017 r. BRMG.0006.84.2017). 
 
Pani Maria Wojnarowska – Kierownik Referatu Planowania Budżetowego w 
Wydziale Budżetu Miasta i Podatków, w imieniu wnioskodawcy, przedstawiła 
projekt uchwały w zakresie działania Komisji. Powiedziała: kolejna zmiana w 
uchwale budżetowej. Jak mówiłam przy Wieloletniej Prognozie kwota dochodów 
jak i wydatków ulega zwiększeniu. W przypadku dochodów to jest o 26 mln zł, a w 
przypadku wydatków ponad 111 mln zł. Jeśli chodzi o państwa Komisję to żadna z 
pozycji dochodowych nie dotyczy tej dziedziny życia, natomiast w pozycjach 
wydatkowych tu się pojawia kilka zadań. Pierwsze z nich to zwiększenie środków 
dla Gdańskiego Ośrodka Sportu to jest kwota łączna ponad 875 tys. zł z czego 260 
tys. zł na pokrycie kosztów w zakresie utrzymania czystości i utrzymania i 
konserwacji sprzętu na plażach będących w administrowaniu GOS-u i kwota 616 tys. 
zł na wydatki związane ze wzrostem wynagrodzeń pracowników placówki w tym m. 
in. zwiększenie wynagrodzenia kasjerek na pływalni przy ul. Chałubińskiego. 
Łącznie rocznie to by było 13 660 zł, proponowana stawka 2300 zł. Zwiększenie 
wynagrodzenia dla ratowników zatrudnionych sezonowo dla zapewnienia 
bezpieczeństwa w gdańskich kąpieliskach. Proponowane wynagrodzenie brutto 3500 
zł, wzrost o 1000 zł. Łączna kwota 251 645 zł. Zwiększenie wynagrodzenia 
pracowników GOS wraz z pochodnymi łącznie 350 tys. zł. To jest jedyne zadanie 
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bieżące. Natomiast wszystkie pozostałe dotyczą już inwestycji. Większość to są 
zadania odtwarzane z roku 2016, w tym m. in. inwestycje w dzielnicach zgodnie z 
przyjętymi uchwałami Rad Dzielnic i Osiedli. Jeśli chodzi o państwa komisję to 
mówimy o kwocie łącznie 266 tys. zł z czego budowa placu zabaw dla dzieci przy 
ul. Reduta Dzik, budowa siłowni, placu zabaw przy ul. Krosna. Pierwsze to jest 
Rada Dzielnicy Śródmieście, drugie Rada Dzielnicy Śródmieście, kolejne zadanie to 
budowa placu zabaw i siłowni przy ul. Husa – uchwała Rady Dzielnicy Oliwa, 
rozbudowa parku wypoczynkowego i rekreacyjnego przy placu przy ul. Czecha i 
Wyrobka, uchwała Rady Dzielnicy Piecki Migowo i dofinansowanie zadań Rady 
Dzielnicy Przeróbka. To są wszystko zadania realizowane w 2016 r. z różnych 
przyczyn niezrealizowane i odtwarzane w bieżącym roku celem dalszej realizacji. 
Kolejne zadanie odtwarzane z 2016 roku to budowa krytej pływalni przy ul. 
Siedleckiego w Gdańsku Osowej. Łączna kwota odtwarzana w bieżącym roku  to 1 
mln 800 tys. zł. Przyczyna niezrealizowania zadania w ubiegłym roku to wydłużenie 
zakończenia realizacji w związku z wypowiedzeniem umowy wykonawcy, 
kontynuacja robót nastąpi w bieżącym roku już przez nowego wykonawcę. Jeszcze 
jedna rzecz odtwarzana z 2016 roku to są zakupy inwestycyjne dla Gdańskiego 
Ośrodka Sportu 33 000 zł. Odtworzenie tych środków z przeznaczeniem na zakup 3 
wiat na stadion lekkoatletyczny przy ul. Grunwaldzkiej oraz ładowacza czołowego 
do ciągnika. Takie zakupy niezrealizowane w ubiegłym roku. Ponadto są również 3 
zadania realizowane w trybie budżetu obywatelskiego. Jest to na Niedźwiedzim 
Szlaku 90 tys. zł, zadanie odtwarzane, zakres rzeczowy został zrealizowany, 
dodatkowe środki, bo tak naprawdę to są środki dodatkowe do tego zadania z 
zeszłego roku na wykonanie ogrodzenia, nawierzchni oraz dojście do placu 
rekreacyjno – wypoczynkowego.  
Drugie zadanie to place zabaw – zielone skwery Oliwy. Tutaj z kwoty 
niezrealizowanej w 2016 r. odtwarza się 320 tys. zł. Jednak w celu zrealizowania 
kompleksowego zakresu wymagane jest dofinansowanie realizacji tego zadania. 
Tutaj dokłada się już z budżetu roku bieżącego 1 mln 100 tys. zł. Razem 1 mln 420 
tys. zł. Kolejne zadanie stworzenie części rekreacyjno – sportowej z siłownią na 
świeżym powietrzu 233 tys. zł. Tu podobnie jak w przypadku poprzedniego zadania 
odtworzenie to 73 tys. zł, natomiast w celu pełnego zrealizowania zadania dokłada 
się z budżetu bieżącego 160 tys. zł. Łącznie 233 tys. zł. W planach już zadań 
nowych to są środki na dokumentację projektową, tożsame, o których mówiłam 
przy Wieloletniej Prognozie Finansowej wśród wielu zadań przygotowywanych 
znajduje się budowa pełnowymiarowego boiska w sąsiedztwie stadionu piłkarskiego 
w Gdańsku Letnicy. Tutaj już rozpisano dokładnie kwotę i na dokumentację planuje 
się 537 tys. zł. Jeżeli chodzi o państwa komisję to wszystkie zmiany w budżecie.           
 
Przewodniczący Mirosław Zdanowicz podziękował za przedstawienie projektu 
uchwały, a następnie otworzył dyskusję. 
 
Radny Mariusz Andrzejczak – członek Komisji 
Mam pytanie odnośnie Husa. Tam jest przywracane 40 tys.?  
 
Pani Maria Wojnarowska – Kierownik Referatu Planowania Budżetowego w 
Wydziale Budżetu Miasta i Podatków 
Nie mam rozpisane ile. Łącznie na te wszystkie zadania jest 206 tys. zł. Nie umiem 
w tej chwili powiedzieć, mogę ewentualnie dosłać panu. Być może tak jest, ale nie 
umiem panu powiedzieć, bo nie mam tego rozpisanego na poszczególne dzielnice.  
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Radny Mariusz Andrzejczak – członek Komisji 
Nie trzeba. To pewnie się zgadza, bo 40 tys. tam było przewidziane. Mam pytanie 
do odtwarzania tych środków na budżet obywatelski, bo tak naprawdę myśmy w 
zeszłym roku też jako Rada Miasta na ten budżet obywatelski dodatkowo skierowali 
150 tys. na ten park na Żeromskiego, ale teraz jest 1 mln 100 dodatkowo środków z 
tegorocznego budżetu, czyli można powiedzieć, że to jest już inwestycja miejska, 
a nie budżetu obywatelskiego.  
 
Pani Maria Wojnarowska – Kierownik Referatu Planowania Budżetowego w 
Wydziale Budżetu Miasta i Podatków 
To się rzeczywiście rozrosło ponad te pierwotnie zaplanowane kosztorysy zrobione 
dla tego zadania.  
 
Radny Mariusz Andrzejczak – członek Komisji 
Rozumiem, że to już będzie całe zrealizowane?  
 
Pani Maria Wojnarowska – Kierownik Referatu Planowania Budżetowego w 
Wydziale Budżetu Miasta i Podatków 
Taki jest plan, żeby to rozwiązać kompleksowo.  
 
Radny Mariusz Andrzejczak – członek Komisji 
I WPR to realizuje czy w DRMG już to jest?  
 
Pani Maria Wojnarowska – Kierownik Referatu Planowania Budżetowego w 
Wydziale Budżetu Miasta i Podatków 
To jest jeszcze DRMG. Jednostką nadzorującą jest WPR, ale realizuje DRMG.  
 
Radny Mirosław Zdanowicz – Przewodniczący Komisji  
Panie dyrektorze Trojanowski czy pan jest zadowolony z tego budżetu?  
 
Pan Andrzej Trojanowski – Dyrektor Biura Prezydenta ds. Sportu 
Nigdy człowiek nie jest zadowolony.  
 
Radny Mariusz Andrzejczak – członek Komisji 
Mówiłem przed Komisją, że na Siedleckiego co żeśmy odtwarzali na ten basen, 
gdzie były problemy z wykonawcą, basen jest, udało się. Już wczoraj były 
częściowo odbiory basenu. 
 
Pan Janusz Podraska - Zastępca Dyrektora ds. Technicznych w Gdańskim 
Ośrodku Sportu w Gdańsku 
To znaczy rozpoczęły się odbiory.   
 
Radny Mariusz Andrzejczak – członek Komisji 
Tak, rozpoczęły się odbiory, więc basen wygląda super. Udało się dokończyć, także 
będzie zgodnie z obietnicą, że będzie w I kwartale.  
 
Pan Janusz Podraska - Zastępca Dyrektora ds. Technicznych w Gdańskim 
Ośrodku Sportu w Gdańsku 
Planowany do przekazania do 30 kwietnia. Trochę się może przesunąć to, w 
związku z tym, że zmienił się wykonawca. My odbieramy jakby całość od 
wykonawcy.  
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Radny Mariusz Andrzejczak – członek Komisji 
Ale grubszych spraw tam chyba nie ma?  
 

Pan Janusz Podraska - Zastępca Dyrektora ds. Technicznych w Gdańskim 
Ośrodku Sportu w Gdańsku 
Nie. Takie sprawy, które nie rzutują na samo funkcjonowanie.  
 

Następnie, z uwagi na brak dalszych głosów w dyskusji, poddał pod głosowanie 
przyjęcie i pozytywne zaopiniowanie projektu uchwały zawartego w druku nr 1040 – 
w zakresie działania Komisji. 
 

USTALENIA KOMISJI – OPINIA                   
 
Komisja Sportu Rady Miasta Gdańska, po wysłuchaniu informacji i wyjaśnień 
przekazanych przez Panią Marię Wojnarowską – Kierownika Referatu Planowania 
Budżetowego w Wydziale Budżetu Miasta i Podatków, przedstawiciela 
wnioskodawcy, w wyniku przeprowadzonego głosowania, 3 głosami za, przy 0 
głosach przeciwnych i 2 głosach wstrzymujących się, przyjęła i pozytywnie 
zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały, zawarty w druku nr 1040 – w 
zakresie działania Komisji. (Opinia nr 29-3/56-26/2017). 
 

PUNKT  - 3 
 

Opiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska zmieniającej uchwałę w 
sprawie przekształcenia zakładu budżetowego Miejskiego Ośrodka Sportu i 
Rekreacji w Gdańsku w jednostkę budżetową o nazwie Miejski Ośrodek Sportu i 
Rekreacji w Gdańsku – druk nr 1037.  
(Oryginał projektu uchwały znajduje się w protokole z sesji Rady Miasta Gdańska z 
30 marca 2017 r. BRMG.0006.81.2017). 
 
Pan Janusz Podraska - Zastępca Dyrektora ds. Technicznych w Gdańskim 
Ośrodku Sportu w Gdańsku, w imieniu wnioskodawcy, przedstawił projekt 
uchwały. 
 
Przewodniczący Mirosław Zdanowicz podziękował za przedstawienie projektu 
uchwały, a następnie z uwagi na brak głosów w dyskusji, poddał pod głosowanie 
przyjęcie i pozytywne zaopiniowanie projektu uchwały zawartego w druku nr 1037. 
 

USTALENIA KOMISJI – OPINIA                   
 
Komisja Sportu Rady Miasta Gdańska, po wysłuchaniu informacji i wyjaśnień 
przekazanych przez Pana Janusza Podraskę – Zastępcę Dyrektora ds. Technicznych 
w Gdańskim Ośrodku Sportu w Gdańsku, przedstawiciela wnioskodawcy, w wyniku 
przeprowadzonego głosowania, jednogłośnie - 5 głosami za, przyjęła i pozytywnie 
zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały, zawarty w druku nr 1037. (Opinia nr 
29-3/57-27/2017). 
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PUNKT  - 4 
 

Opiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska w sprawie uchwalenia Bazy 
Priorytetów Inwestycyjnych – druk nr 1035. 
(Oryginał projektu uchwały znajduje się w protokole z sesji Rady Miasta Gdańska z 
30 marca 2017 r. BRMG.0006.79.2017). 
 
Przewodniczący Mirosław Zdanowicz zaproponował i poddał pod głosowanie, 
aby w związku z nieobecnością osoby referującej Komisja odstąpiła od 
opiniowania przedmiotowego projektu uchwały.  
 
Głosowanie Komisji: 
5 „za” – jednogłośnie 
 
Następnie obrady Komisji prowadziła radna Beata Jankowiak – wiceprzewodnicząca 
Komisji.  
 

PUNKT  - 5 i 6 
 

Podsumowanie konkursu grantowego. 
Wykorzystanie grantów na działalność sportową. 
 
Pan Andrzej Trojanowski – Dyrektor Biura Prezydenta ds. Sportu 
Te punkty przedstawię razem, ponieważ wypływają pewne zasady z drugiego 
punktu do pierwszego. Jesteśmy po głównym konkursie grantowym. 
Rozstrzygnęliśmy go w styczniu.  
 

 
 

Wpłynęło 199 ofert z 85 klubów sportowych na łączną sumę blisko 8 mln zł. 
Do wydania mieliśmy 2 mln 450 tys. zł. W związku z tym większość naszych 
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partnerów jest oczywiście niezadowolonych, bo nie spełniliśmy ich 
oczekiwań. Główne zadania to szkolenie sportowe objęte systemem sportu 
młodzieżowego. Te książeczki, które państwu wręczyliśmy to jest właśnie 
podsumowanie ubiegłoroczne dokonywane rok rocznie. I to jest to 
podstawowe nasze zadanie. Na to wydaliśmy ponad 1 mln 800 tys. zł. 
Szkolenie sportowe nieobjęte współzawodnictwem w systemie sportu 
młodzieżowego to jest niecałe 100 tys. zł. Kolejne dwa zadania to pokrycie 
kosztów organizowania zawodów sportowych w pierwszym półroczu do 30 
czerwca. Tutaj specjalnie zrobiliśmy taki termin do 30 czerwca, dlatego że 
bardzo dużo imprez pojawia się w drugiej części roku, a wówczas już nie 
mamy konkursu grantowego, w związku z tym teraz postanowiliśmy dogrywkę 
zrobić na organizację imprez w drugiej części roku i to będziemy pewnie w 
maju przygotowywali.  
 
 

 
 
 

I ostatni punkt organizacja i udział w seniorskich rozgrywkach ligowych w 
pierwszym półroczu do 30 czerwca 245 tysięcy. 102 oferty zostały przyjęte, 
16 ofert z 10 klubów nie spełniło wymogów formalnych. Z takich klubów, 
które zdobyły sporo punktów, ale nie uzyskało ze względów formalnych 
wsparcia ze strony miasta to przede wszystkim klub szermierczy Atena. 81 
ofert odrzuciliśmy ze względu na wyczerpanie środków finansowych. Komisja 
opiera się przede wszystkim na systemie sportu młodzieżowego, czyli na 
punktacji poszczególnych sekcji i klubów.  
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Przejdę do tego systemu sportu.  

 
 

Jest to system prowadzony przez Ministerstwo Sportu i Instytut Sportu. Biorą 
w nim udział prawie wszystkie gminy. Punktuje ok 900 gmin. Blisko 3500 
klubów bierze w tym udział. Gdańsk zajął w ubiegłym roku 6 miejsce. 
Powtórzyliśmy wynik z poprzedniego roku. Z mniejszych miast wyprzedza nas 
Bydgoszcz, natomiast my wyprzedzamy Łódź. I tak udało nam się zniwelować 
straty poczynione słabszymi wynikami od wielu lat AZS AWFiS-u, a ten klub 
zdobywał drugie miejsce w Polsce i przynosił nam blisko 2000 punktów, a 
obecnie przynosi nam ledwie 800 do 900. Tu nastąpiło tąpnięcie, natomiast 
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taka twarda polityka grantowa, przyznawanie grantów tym klubom i tym 
sekcjom, które osiągały sukcesy przyniosło ten efekt, że mniejsze kluby stały 
się dzisiaj ważnymi naszymi partnerami. 
 

 
 
 

 
 Warto powiedzieć, że najlepszym gdańskim klubem, który zdobył najwięcej 
punktów, zresztą jest to najlepszy klub jeżeli chodzi o szkolenie młodzieży w 
Polsce to jest klub gimnastyczny MKS czyli Miejski Klub Sportowy i zdobył 422 
punkty. Na drugim miejscu jest Gdański Klub Taekwondo i zdobył 258 pkt i 
jest też pierwszy w Polsce.  
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Na trzecim miejscu jest lekkoatletyka z AZS AWFiS-u i zajmuje 10 miejsce w 
Polsce, ale proszę pamiętać, że tak jak w poprzednich rywalizacjach, że 60 
klubów, tak w lekkiej atletyce jest 358. Także te miejsce jest też niezłe. 
Potem są kluby szermiercze. W związku z tym te wszystkie kluby, które 
zdobyły punkty w systemie sportu młodzieżowego te wszystkie otrzymały od 
nas granty, poza oczywiście tymi, które nie spełniły warunków formalnych. 
Podsumowanie tego współzawodnictwa dzieci i młodzieży odbędzie się 29 
tego miesiąca. Serdecznie państwa zapraszamy do Sali Kongresowej AWFiS-u o 
godz. 18-tej i tam wręczone zostaną i uhonorowane zostaną po pierwsze 
zawodnicy, po drugie trenerzy, a po trzecie kluby. Kluby otrzymają od nas 
pieniądze z wolnej ręki na zakup sprzętu. Oczywiście te kluby, które tutaj 
wymieniam jako najlepsze. W sumie 94 zawodników otrzyma nagrody w 
wysokości 400 zł, 37 trenerów otrzyma nagrody w wysokości 1300 zł. Łącznie 
na nagrody dla tych najlepszych naszych młodzieżowych klubów 
przeznaczymy 320 700 zł. To w skrócie tyle. Jeśli będą pytania o szczegóły to 
jesteśmy do dyspozycji. Oczywiście cały proces grantowy jest jawny i 
wszystko jest zamieszczone na stronie internetowej łącznie z tymi, którzy 
odpadli i z jakich powodów.  
 
Radna Beata Jankowiak – wiceprzewodnicząca Komisji  
Dziękuję. Czy ktoś ma jakieś pytania?   
 
Radny Mariusz Andrzejczak – członek Komisji 
Pan powiedział, że było 81 ofert odrzuconych po wyczerpaniu środków. 
Dobrze zrozumiałem?  
 
Pan Andrzej Trojanowski – Dyrektor Biura Prezydenta ds. Sportu 
Nie zdobyli żadnych punktów i te ich oferty były gorszej jakości niż te, 
którym przyznaliśmy.  
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Radny Jaromir Falandysz – członek Komisji 
Czyli to może być tak, że np. jakaś dyscyplina w ogóle nie dostanie żadnego grantu, 
bo to zależy od punktacji?  
 
Pan Andrzej Trojanowski – Dyrektor Biura Prezydenta ds. Sportu 
Tak, od punktacji.  
 
Radny Jaromir Falandysz – członek Komisji 
Na przykład koszykarskie słabo wypadają to nie dostają.  
 
Pan Andrzej Trojanowski – Dyrektor Biura Prezydenta ds. Sportu 
Oczywiście Komisja do tego podchodzi elastycznie, bo mogą być takie roczniki, w 
których np. w danym roku jest gorszy wynik. Nie to, że on wypada w ogóle z 
naszych zainteresowań, ale np. zmniejszamy te dotacje. Tam, gdzie jest ten 
progres wynikowy zwiększamy. Tym próbujemy motywować kluby, bo to jest 
najlepszy sposób, zwłaszcza, że oni mogą mieć różne pretensje, a do jednych nie 
mają, nie mają pretensji do matematyki i do zdobyczy punktowych. Inne miasta idą 
trochę na łatwiznę, bo dzielą po prostu ilość pieniędzy na zdobyte punkty i 
przyznają ten 30 punktów to 30 razy wskaźnik. Innym, ważnym elementem jest 
posiadanie ilości drużyn, bo sukces Gdańskiej Lechii w piłce nożnej, gdzie startują 
setki drużyn a oni są na 10 miejscu jest porównywalne z zajęciem 6 miejsca 
unihokeja, gdzie jest 7 czy 8 klubów tylko startuje. To jest różna ranga. Na 
przykład Białystok jest bardzo wysoko w hierarchii, chyba niedaleko za nami, a 
mają właściwie 2 czy 3 kluby short track i lekkoatletykę. Ten short track robi 
więcej punktów niż cały AWFiS.  
 
Radny Mariusz Andrzejczak – członek Komisji 
Ponad 2 mln zł wydatkowane, ofert na 7 mln 400 tys., a w zeszłym roku jak to się 
kształtowało? Mniej więcej podobnie?  
 
Pan Andrzej Trojanowski – Dyrektor Biura Prezydenta ds. Sportu 
Mniej więcej około 3 mln, a w sumie mieliśmy przeznaczone na granty 3 mln 400 
tys., ale potem jeszcze były z wolnej ręki i dogrywki, bo niektóre kluby otrzymały i 
musiały zwracać lub nie było imprezy. Te pieniądze, które zebraliśmy zrobiliśmy 
dogrywkę w drugiej części roku.    
 
Radny Mariusz Andrzejczak – członek Komisji 
A ofert podobnie czy więcej w tym roku?  
 
Pan Andrzej Trojanowski – Dyrektor Biura Prezydenta ds. Sportu 
Trochę się zmniejszyła, bo ci którzy prowadzą działalność pozalekcyjną a nie 
sportową to przestali się już wypisywać, bo dzisiaj mamy ponad 300 klubów, a 51 
punktuje, czyli praktycznie rzecz biorąc ta praca sportowa … bo wiele klubów 
nigdzie nie rywalizuje, tylko biorą pieniądze od rodziców i to jest jakiś sposób na 
utrzymanie.  
 
Radny Mariusz Andrzejczak – członek Komisji 
W zeszłym roku był większy budżet na granty niż w tym roku?  
 
Pan Andrzej Trojanowski – Dyrektor Biura Prezydenta ds. Sportu 
Nie, był podobny. 
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Radna Beata Jankowiak – wiceprzewodnicząca Komisji  
Czy są jeszcze jakieś pytania? Ja mam jeszcze pytanie. Jeżeli chodzi o te wnioski, 
które odpadły ze względów formalnych czy te osoby są jakoś informowane 
wcześniej do uzupełnienia tego?  
 
Pan Andrzej Trojanowski – Dyrektor Biura Prezydenta ds. Sportu 
Nie.  
 
Radna Beata Jankowiak – wiceprzewodnicząca Komisji  
Czyli same ewentualnie musiałby sprawdzić albo skonsultować z kimś. Zakładam, że 
oni w ogóle nie mają pojęcia o tym.   
 
Pan Andrzej Trojanowski – Dyrektor Biura Prezydenta ds. Sportu 
Najczęściej, czyli te poważne zastrzeżenia to są takie, które od razu nie można 
usunąć, bo to związane są z KRS-em. Tam, gdzie nie dopilnowano walnego, 
wybrania władz to by i tak potrwało.   
 
Radna Beata Jankowiak – wiceprzewodnicząca Komisji  
Byłam ciekawa czy oni są wzywani do tego, żeby uzupełnić braki.  
 
Pan Andrzej Trojanowski – Dyrektor Biura Prezydenta ds. Sportu 
Wszyscy gracze dokładnie znają zasady i wiedzą, ale niektórzy zrobią błędy, albo 
zapomną o działalności stowarzyszenia. Bardzo często prezes jest jednocześnie 
głównym trenerem i on się głównie tym zajmuje, a na końcu przypomni sobie, że 
nie wybraliśmy władz i nie mamy aktualnego wyciągu. 
 
Pan Adam Maksim – Kierownik Referatu Sportu w Biurze Prezydenta ds. Sportu  
My tą formułę uprościliśmy maksymalnie jak tylko można. Podstawową rzeczą jest 
złożenie oferty, bo zdarzają się przypadki, że ktoś nie włoży do koperty oferty i 
trudno jest cokolwiek oceniać.  
 
Radna Beata Jankowiak – wiceprzewodnicząca Komisji  
Do mnie też wiele osób się zgłasza jak w ogóle to wypełnić, a ja ich zawsze kieruję 
do państwa.  
 
Pan Adam Maksim – Kierownik Referatu Sportu w Biurze Prezydenta ds. Sportu  
Pomagamy.   
 
Radna Beata Jankowiak – wiceprzewodnicząca Komisji  
Zawsze mi się wydawało, że to jest dość uproszczony schemat.  
 
Pan Andrzej Trojanowski – Dyrektor Biura Prezydenta ds. Sportu 
Jest bardzo uproszczone.  
 
Pan Adam Maksim – Kierownik Referatu Sportu w Biurze Prezydenta ds. Sportu  
Uzasadnienie merytoryczne nie jest dyskwalifikacją. Brak oferty jest 
dyskwalifikacją, brak aktualnych władz, czyli nie mamy wówczas z kim podpisać 
umowy i brak statutu poświadczonego. I to są trzy formalne, które ograniczyliśmy 
minimalnie. Merytoryczna zawartość oferty nie podlega dyskwalifikacji.   
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Radny Mirosław Zdanowicz – Przewodniczący Komisji  
Dodam, że w poprzednich latach były szkolenia nawet prowadzone jak te wnioski o 
granty wypełniać, a ponieważ w klubach nie ma aż takiej rotacji dużych to…  
 
Pan Andrzej Trojanowski – Dyrektor Biura Prezydenta ds. Sportu 
Poprzednio zdarzały się takie przypadki, że kluby zlecały jednej osobie i ona 
wypełniała i jak zrobiła błąd to 13 klubów miało źle wypełnione. Nauczyli się, że 
jednak warto samemu. Jeśli chce się brać pieniądze samorządowe to trzeba 
przyłożyć się i wpisać i podstawowe dokumenty złożyć.  
 
Radna Beata Jankowiak – wiceprzewodnicząca Komisji  
A jeżeli chodzi o te dogrywki to rozumiem, że to wynika po prostu z tego, ze ktoś 
nie wykorzystał środków? To nie jest tak, że jakieś środki nie zostały przyznane 
komuś? Czy są sytuacje takie?   
 
Pan Andrzej Trojanowski – Dyrektor Biura Prezydenta ds. Sportu 
Chcemy, żeby te środki przeznaczone przez Radę na szkolenie czy na pomoc 
sportowi młodzieżowemu zostały wykorzystane w danym roku. W związku z tym 
jeżeli zostają to robimy dogrywkę.   
 
Radna Beata Jankowiak – wiceprzewodnicząca Komisji  
I to w konkretnym miesiącu jest czy oni muszą się sami dowiadywać? Czy jest jakaś 
informacja o tym? 
 
Pan Andrzej Trojanowski – Dyrektor Biura Prezydenta ds. Sportu 
Ogłaszamy to na stronie internetowej, ale wówczas, kiedy mamy dopiero 
pieniądze, albo mamy informację o tym, że np. Akademia Piłkarska Lechii Gdańsk 
się rozwiązała, a do wzięcia mieli 80 tys. To już jest zastrzyk taki, że można 
myśleć, a jeżeli to jest 1300 zł to lepiej zostawić, bo jeśli się zrobi konkurs to 30 
klubów będzie rozczarowanych.  
 
Radny Mariusz Andrzejczak – członek Komisji 
Te wnioski grantowe są na stronie? Takie wzory też?  
 
Pan Andrzej Trojanowski – Dyrektor Biura Prezydenta ds. Sportu 
Tak. I te kluby, które punktują to one już są tak doświadczone, że z nimi nie ma 
problemów, ale czasami zapomną o tych wyborach władz.  
 
Radna Beata Jankowiak – wiceprzewodnicząca Komisji  
Właśnie te, które wiedzą nie mają z tym problemu. 
 
Pan Adam Maksim – Kierownik Referatu Sportu w Biurze Prezydenta ds. Sportu  
Była taka sytuacja, że od dwóch lat jest kłopot w Atenie, ale to jest organizacyjny, 
natomiast państwo mieli spotkanie w grudniu z przedstawicielami szermierki i m. 
in. zamieszanie organizacyjne w Atenie i w innych klubach szermierczych powoduje 
również pewne kłopoty organizacyjne celem wypełnienia wniosku. Ktoś komuś 
czegoś nie chce podpisać, ktoś z kimś jest w niezgodzie, a potem poszkodowane są 
dzieci.    
 
Radna Beata Jankowiak – wiceprzewodnicząca Komisji  
Chodziło mi o to, że jeżeli są jakieś nowe kluby i chciałyby otrzymać jakieś granty… 
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Pan Andrzej Trojanowski – Dyrektor Biura Prezydenta ds. Sportu 
Z zasady zgłaszają się do nas i są instruowane. Pierwsza rzecz to przychodzą do nas 
czy mają szansę w przyszłości otrzymać grant.  
 
Radna Beata Jankowiak – wiceprzewodnicząca Komisji  
Czy są jeszcze jakieś pytania? Rozumiem, że ten pkt 5, 6 zostały wyczerpane. 
 

PUNKT  - 7 
 
Podsumowanie systemu sportu młodzieżowego. 
 
Temat przez Pana Andrzeja Trojanowskiego – Dyrektora Biura Prezydenta ds. 
Sportu został przedstawiony w poprzednich punktach.  
 
Pan Grzegorz Szczuka – Dyrektor Wydziału Rozwoju Społecznego 
Mogę dodać z punktu widzenia oświatowego jak wygląda to, bo po tej stronie mamy 
klubową, a po naszej stronie jest ta cała sieć sportowa. W Gdańsku mieliśmy do tej 
pory 4 szkoły mistrzostwa sportowego, czyli to jest ta młodzież, która najbardziej 
zasila te kluby i zarabia punkty. Od tego roku będziemy mieli jedną szkołę 
mistrzostwa sportowego więcej. Jest powołana Szkoła Mistrzostwa Sportowego 
Podstawowa nr 94. Ona będzie specjalizowała się w sportach wodnych, czyli 
wioślarstwo, żeglarstwo i smocze łodzie, bo tego nam w ofercie brakowało. Ta 
szkoła będzie zlokalizowana w budynku Szkół Ogólnokształcących nr 6 na Głębokiej 
zaraz przy kanale gdzie od AWFiS wieloletnie wydzierżawiliśmy przystań wioślarską, 
dzięki czemu możemy też pewne inwestycje poczynić. Teraz będziemy mieli 5 szkół 
mistrzostwa sportowego. Mamy 15 szkół, w których działają klasy sportowe. To jest 
odrębna kwestia. W tych klasach uczy się w Gdańsku 2500 uczniów, a w szkołach 
mistrzostwa sportowego 125. Nie wiem jak to wygląda na tle Polski. Mamy też dwie 
szkoły sportowe na Subisława i Szkoły Sportowe Ogólnokształcące na Kołobrzeskiej. 
Jeśli chodzi o dyscypliny, które mamy w wykazie i prowadzimy to jest piłka nożna, 
siatkówka, ręczna, pływanie, gimnastyka lekka atletyka, hokej, łyżwiarstwo, 
koszykówka, judo, tenis stołowy w jednej szkole, wioślarstwo i kolarstwo też w 
jednej szkole i kolarstwo u nas trenuje 1 osoba. W innych jest więcej. Łącznie jest 
2500 uczniów. Jeśli chodzi o koszty to też warto powiedzieć, bo koledzy dają 
zasilenie dla klubów w wysokości 2,5 mln zł, a na utrzymanie tego systemu, o 
którym ja mówię to jest około 30 mln zł rocznie. Oczywiście w połowie 
finansowane z subwencji oświatowej, ale łącznie na rozwijanie sportu 
młodzieżowego w Gdańsku idzie kilkadziesiąt milionów.  
 
Pan Andrzej Trojanowski – Dyrektor Biura Prezydenta ds. Sportu 
Niektóre sporty jak hokej są bardzo drogie. Wykształcenie młodego człowieka 
bardzo dużo kosztuje.  
 
Radny Łukasz Hamadyk – członek Komisji 
Czemu to kolarstwo nie cieszy się popularnością?    
 
Pan Andrzej Trojanowski – Dyrektor Biura Prezydenta ds. Sportu 
To jest dramat. Stal Grudziądz zdobywa dwieście ileś punktów, a my 3.  
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Radna Beata Jankowiak – wiceprzewodnicząca Komisji  
Jak to jest, że 1 osoba jest w klasie sportowej z kolarstwem?  
 
Pan Grzegorz Szczuka – Dyrektor Wydziału Rozwoju Społecznego 
Tak, w przypadku sportowych klas, oddziałów sportowych, albo mistrzostwa 
sportowego decyzją organu prowadzącego czyli miasta możemy robić dużo 
mniejszą liczebność oddziałów. Wiadomo, że ta osoba tylko tak naprawdę fizycznie 
całą edukację prowadzi przylepiona do innej klasy, innego oddziału i tylko na te 
swoje kwalifikacyjne, szczegółowe zajęcia chodzi. To są dodatkowe godziny 
treningów, ale przedmioty ogólnokształcące leci z inną klasą przyklejoną.  
 
Radna Beata Jankowiak – wiceprzewodnicząca Komisji  
To jest jakoś dofinansowane z Ministerstwa Sportu te klasy sportowe?  
 
Pan Grzegorz Szczuka – Dyrektor Wydziału Rozwoju Społecznego 
Mistrzostwo Sportowe tak, a klasy sportowe i oddziały usportowione nie. To idzie 
normalnie z subwencji oświatowej tej standardowej w połowie, a prawie drugą 
połowę dokładamy z budżetu samorządowego.  
 
Radna Beata Jankowiak – wiceprzewodnicząca Komisji  
W takim razie jeżeli to jest jedna osoba to rozumiem, że musiał ktoś 
zawnioskować?  
 
Pan Grzegorz Szczuka – Dyrektor Wydziału Rozwoju Społecznego 
Tak jest, wtedy występuje szkoła.  
 
Radna Beata Jankowiak – wiceprzewodnicząca Komisji  
To pewnie też są jakieś punkty, uwzględnione osiągnięcia?  
 
Pan Grzegorz Szczuka – Dyrektor Wydziału Rozwoju Społecznego 
Nie. Tak naprawdę to dyrektor placówki danej sportowej, np. w tym przypadku 
Zespołu Szkół Sportowych i Ogólnokształcących na Subisława występuje z 
wnioskiem. Na ogół za tym wnioskiem stoi jakiś klub, bo w sportowym kształceniu 
zawsze za tym wszystkim muszą stać kluby, bo inaczej nasze kształcenie nie 
miałoby sensu. My kształcimy po to, żeby oddać do klubu, w którym on potem 
będzie zawodowo realizował już. 
 
Pan Andrzej Trojanowski – Dyrektor Biura Prezydenta ds. Sportu 
Szef Pomorskiej Federacji zabiegał o to, żeby uruchomić te kluby. U nas są 
słabiutkie dwa kluby. Jeden na Chełmie, a drugi rozpoczynał działalność chyba w 
Osowej, ale to są jeszcze amatorskie. Ściągają dzieci i dopiero może coś z tego 
wyjdzie. Mamy bardzo piękne tradycje zwłaszcza Gdańska Lechia, która miała 
kiedyś świetnych kolarzy. 
 
Radna Beata Jankowiak – wiceprzewodnicząca Komisji  
Czy są jeszcze jakieś pytania? Nie widzę. Przejdziemy do kolejnego pkt. 
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PUNKT  - 8 i 9 
 

 

Puchar Prezydenta Miasta Gdańska na Żużlu – przedstawienie projektu. 
Indywidualne Międzynarodowe Mistrzostwa Ekstraligi na Żużlu – 14 sierpnia. 

 

 
Pan Andrzej Trojanowski – Dyrektor Biura Prezydenta ds. Sportu 
Proponuję, aby przedstawił pan Maciej Polny, były członek władz sportu żużlowego, 
były szef Gdańskiego Klubu, a w ostatnich latach promotor międzynarodowych 
imprez żużlowych.  
 
Pan Maciej Polny – organizator imprez żużlowych przedstawił prezentację.  
Jeśli można to chciałbym te dwa punkty omówić płynnie z pierwszego do drugiego, 
bo to są jakby dwie imprezy, które Gdańsk w tym roku zorganizuje na stadionie 
żużlowym przy ul. Zawodników.  
 

 
 
Pierwsza impreza to jest powrót do projektu sprzed kilkunastu lat. W latach 80- 
tych, 90-tych te imprezy odbywały się regularnie. Przyczyną do tego, żeby ten 
turniej się odbył właśnie w tym roku jest bardzo szczególna, ponieważ głównym 
punktem tej imprezy jest pożegnanie jednego z najbardziej zasłużonych w 
ostatnich latach zawodnika. Nie jest to Polak, jest to Szwed Magnus Zetterstroem, 
który jak na polskie warunki, bo jak wiemy wielu zawodników zagranicznych nie 
tylko w żużlu, ale też w innych dyscyplinach od wielu lat występuje w polskich 
klubach, spędziła 6 lat w Gdańsku zdobywając szereg punktów, będący ulubieńcem 
gdańskich kibiców, publiczności. Też zresztą jest posiadaczem mieszkania na 
Kowalach, więc z tym Gdańskiem jest związany od lat i często to podkreśla, że jest 
to jego drugi dom. Te zawody miały się odbyć pierwotnie jesienią, natomiast z 
racji tego, że pogoda, aura nie sprzyjała ku temu, a także część zawodników tej 
najwyższej rangi, o największych umiejętnościach udało się na urlopy i turniej 
został przeniesiony na kwiecień i jest oficjalnym otwarciem sezonu. 21 wyścigów w 
sumie. Formuła jest taka, że 4 drużyny wystąpią w tym turnieju. Oprócz 
gospodarzy mistrz Polski Stal Gorzów, aktualny. Oprócz tego 2 zespoły, w których 
znajdą się zawodnicy, którzy z głównym bohaterem tego turnieju występowali w 
jednym klubie, albo po prostu są zaprzyjaźnieni od lat. Udało się stworzyć 
naprawdę fajne zespoły, bo jest wicemistrz świata, brązowy medalista mistrzostw 
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Europy, przyjadą też byli trenerzy Magnusa, którzy też w Gdańsku pracowali, więc 
fajne zawody. 

 
 
Chcielibyśmy, żeby te zawody odbywaly się co roku. Jak będzie w przyszlości 
zobaczymy, natomaist gwarancją, żeby ta impreza wypaliła i odniosła sukces to 
jest przede wszystkim obsada. Obsadę udało nam się zorganizować i gwarantuje te 
emocje. Co ważne, w trakcie sezonu takie zawody byłoby ciężko zorganizować z 
racji braku terminów, ale też kontraktów, które trzeba już z zawodnikami 
zawierać, bo kontrakty są bardzo wysokie i dzięki temu, że zawodnicy chcą 
trenować przed sezonem, jak najwięcej wjeżdżać się w sezon, są tańsi 
zdecydowanie, przyjadą do Gdańska i wezmą udział w tych zawodach.   
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Pan Maciej Polny – organizator imprez żużlowych  
Druga impreza to jest 14 sierpnia. Kontynuacja ubiegłorocznej edycji 
Indywidualnych Międzynarodowych Mistrzostw Ekstraligi. Na starcie wszyscy 
najlepsi zawodnicy. Stawka silniejsza niż w Indywidualnych Mistrzostwach Świata 
na żużlu. Gwarnacją ich przyjazdu jest regulamin, który liga wprowadziła kilka lat 
temu. To znaczy oni mają obowiązek podpisując umowy z klubami ekstraligii, czy 
klubami w ogóle w Polsce, mają obowiązek na takie zawody się stawić, więc tu nie 
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ma osobnych negocjacji z zawdonikami odnośnie kontraktów, bo gdyby taka 
sytuacja miała miejsce to budzet tej imrezy musiałby wynieść ok 800-900 tys. 
Dzięki temu, że ta impreza jest wpisana do regulaminu ci zawodnicy mają 
obowiązek przyjechać i generalnie przy wsparciu organów miejskich, czy bez 
sponsorów, bez których te zawody by się nie odbyły, można tą imprezę 
zorganizować. Planujemy to zrobić w tym roku i także w przyszłym, bo licencja jest 
w tej chwili wykupiona na dwa lata. Wnioski pewnie wyciągniemy po tegorocznej 
edycji i jeżeli wspólnie uznamy, że ta impreza rozwija się dalej tak jak powinna i 
jest zaiteresowanie wśród kibiców to tą imprezę będziemy chcieli także w 
przyszłym roku zorganizować.  
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Radny Łukasz Hamadyk – członek Komisji 
To jest podczas Jarmarku? Można reklamować podczas jarmarku.  
 
Pan Maciej Polny – organizator imprez żużlowych  
Myśmy mieli w zeszłym roku stoisko promocyjne na jarmarku, natomiast nam 
zależalo na tym, żeby to był właśnie okres jarmarku, ponieważ wtedy jest bardzo 
dużo turystów, ale też kibiców z całej Polski. W zesżłym roku się tego nie udało 
zorganizować z racji tego, że pogoda zawodów wyższej rangi, które były wcześniej 
w Szwecji termin nam jakby zabrała ten niedzielny, więc zawody się odbyły 28 
sierpnia, a to już był koniec wakacji. To wprawdzie była niedziela, ale się złożylo, 
że w tym samym dniu Lechia miała mecz, a jeszcze były temperatury plażowe, 
najwyższe z całych wakacji. To była rywalizacja dla nas ciężka z pogodą i Lechią, 
ale teraz jest długi weekend, bo to jest poniedziałek 14-ty, a 15-ty jest wolny. 
Mamy nadzieję, że sporo ludzi przyjedzie, turystów na weekend do Gdańska i 
zostanie i przy okazji odwiedzi stadion. Godzina 19. Transmisja w telewizji live, 
więc jeszcze fajna promocja dla miasta, dla sponsorów.   
 

 
 
Myślę, że oddźwięk też spory, bo o tej imprezie się pisze cały czas. W zeszłym roku 
oglądalność była na poziomie 200 tysięcy w telewizji, więc myślę, że w tym roku 
uda się tą liczbę przekroczyć. To tyle z mojej strony. Czy jakieś pytania są? 
 
Radny Mariusz Andrzejczak – członek Komisji 
Chciałem powiedzieć, że jeżeli chodzi o promocję wydarzeń to trzeba tak 
promować jak wydarzenie w Parku Oliwskim jak były lampki, była niezwykle dobra 
formuła, dużo ludzi się zjechało. Nie wiem, kto dokładnie za tą promocję 
odpowiadał, ale kanały były dobre, bo przyjechali, więc może trzeba podobne 
kanały komunikacji wykorzystać.  
 
Pan Maciej Polny – organizator imprez żużlowych  
Będziemy to brali pod uwagę.  
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Radny Mirosław Zdanowicz – Przewodniczący Komisji  
Panie dyrektorze, w kalendarzu się nagłaśnia, że mamy wysokiej rangi zawody w 
siatkówkę, a nie ma ani słowa o tym, że jest taki turniej międzynarodowy, a są 
Mistrzostwa Europy w motocrossie, drużynowe mistrzostwa Europy. Warto pójść. 
Dziewczyny już jadą też. Jadą zespoły damsko – męskie.  
 

Radny Mariusz Andrzejczak – członek Komisji 
Gdzie będą?  
 

Radny Mirosław Zdanowicz – Przewodniczący Komisji  
Koło Borkowa, Rotmanki. Tam jest tor.  
 

Radny Mariusz Andrzejczak – członek Komisji 
Tam, gdzie ma być Centrum Sportów Motorowych?  
 

Radny Mirosław Zdanowicz – Przewodniczący Komisji  
Tak.  
 

Pan Adam Maksim – Kierownik Referatu Sportu w Biurze Prezydenta ds. Sportu  
Temat Drużynowych Mistrzostw Europy w Motocrossie macie państwo zaplanowane 
na posiedzenie czerwcowe.  
 

Radny Mirosław Zdanowicz – Przewodniczący Komisji  
Dziękuję za uwagę.  
 

Radna Beata Jankowiak – wiceprzewodnicząca Komisji  
Czy są jeszcze jakieś pytania do tego punktu? Nie widzę. 
 

PUNKT  - 10 i 11 
 

 

Ocena możliwości rozwoju sportów i działań rekreacyjnych skierowanych 
do gdańskich seniorów. Wsparcie miasta dla tego typu działań. 

 

Przygotowanie propozycji wsparcia dla seniorów (klubów seniora, DPS-ów) 
w oparciu o współpracę z Gdańskim Ośrodkiem Sportu. 
 

Pan Janusz Podraska - Zastępca Dyrektora ds. Technicznych w Gdańskim 
Ośrodku Sportu w Gdańsku 
Program aktywności dla seniora realizowany przez Gdański Ośrodek Sportu można 
podzielić na trzy pakiety. Pakiet obejmuje aktywności w ramach programu Aktywuj 
się. Tych programów w ramach programu Aktywuj się jest 16, które są na bieżąco 
realizowane i w ramach zainteresowania na bieżąco są albo zmieniane profile, albo 
rozszerzane istniejące. W ramach tych aktywności konkretnie dla seniora 
dedykowane są 4 programy. To jest gimnastyka dla seniora, zumba gold, joga dla 
zdrowia, nordic walking. Drugi pakiet imprez organizowanych cyklicznie są 
dedykowane dla różnych grup wiekowych, w tym też dla seniorów. W tym są 
imprezy cykliczne, które występują w każdym roku i to jest Gdański Maraton, Bieg 
Westerplatte, Gdańsk Biega, Gdański Tour Bikerów i od tego roku Bieg do źródeł, 
który był organizowany przez 3 lata przez GIWK, a w tym roku tą imprezę 
przejmuje GOS i będzie ją kontynuował. Ponadto ten trzeci pakiet Aktywuj się 
będzie realizowany z innymi podmiotami i mamy tutaj aktywność pn. Trzeci Bieg 
dla Zdrowia, który jest organizowany przy współpracy z Gdańskim Ośrodkiem 



24 

 

Promocji Zdrowia. Trzeba zaznaczyć, że pakiet pierwszy i trzeci są bezpłatne. 
Miasto, a w tym zakresie GOS ponosi koszty trenera, czy osoby, która prowadzi te 
zajęcia, koszty minimalne. Oczywiście my dajemy lokum, możliwości 
zorganizowania takiej aktywności. Zainteresowanie jest dość spore. Te zajęcia się 
odbywają na hali judo na Traugutta, w sali aerobiku na basenie na Chełmie, w 
Miejskiej Hali Sportowej na Kołobrzeskiej, a wszystkie te biegowe aktywności 
realizowane są w Parku Reagana. Te aktywności są cały czas. My cały czas 
obserwujemy zainteresowanie w jakim kierunku to idzie i te aktywności są 
realizowane od 2013 roku. Program Aktywuj się jest cały czas rozwijany i jest 
zainteresowanie i to zainteresowanie kontynuujemy.  
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Radny Mariusz Andrzejczak – członek Komisji 
Kto koordynuje działania z zakresu tych programów?  
 
Pan Janusz Podraska - Zastępca Dyrektora ds. Technicznych w Gdańskim 
Ośrodku Sportu w Gdańsku 
Koordynuje GOS. Te ostatnie, które przy współpracy z Gdańskim Ośrodkiem 
Promocji Zdrowia to jest taki pakiet, który się odbywa u nas na Traugutta w hali 
judo. Zajęcia praktyczne odbywają się przy udziale instruktora, który jest opłacany 
przez nas, a część teoretyczną prowadzi osoba z Gdańskiego Ośrodka Promocji 
Zdrowia.  
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Radny Mariusz Andrzejczak – członek Komisji 
Jakie środki mniej więcej na wsparcie tych programów dajemy rok rocznie?  
 
Pan Janusz Podraska - Zastępca Dyrektora ds. Technicznych w Gdańskim 
Ośrodku Sportu w Gdańsku 
Jakby policzyć same koszty trenerów, albo osób prowadzących to nie są duże 
koszty, w granicach za godzinę 120 zł. Raz w tygodniu się takie zajęcia odbywają, 
to są minimalne koszty. To są koszty, które się opłacają i naprawdę motywują 
społeczeństwo do rozwoju i poprawy swojej kondycji.  
 
Radna Beata Jankowiak – wiceprzewodnicząca Komisji  
Jak wygląda forma promocji, bo do seniorów dość trudno dotrzeć, nie każdy 
korzysta z Internetu, bo wiem, że jest strona Aktywuj się i to bardzo fajnie 
wygląda, ale zakładam, że nawet młodzi ludzie nie wiedzą gdzie tego szukać.  
 

Pan Janusz Podraska - Zastępca Dyrektora ds. Technicznych w Gdańskim 
Ośrodku Sportu w Gdańsku 
Podstawa to jest oczywiście strona Aktywuj się, a następnie przy wszystkich 
imprezach organizowanych masowych jest ta informacja puszczana w mediach. 
Przy naszych wszystkich obiektach sportowych są też informacje w formie 
plakatów. Jeżeli ktoś jest zainteresowany to na pewno może dowiedzieć się o 
takiej aktywności.  
 

Radny Mirosław Zdanowicz – Przewodniczący Komisji  
Dobrze by było, gdyby organizatorzy imprez np. na Lechii poszedł taki komunikat. 
 

Pan Janusz Podraska - Zastępca Dyrektora ds. Technicznych w Gdańskim 
Ośrodku Sportu w Gdańsku 
Takie właśnie komunikaty są. Gdy mówię o tych większych imprezach to też w 
ramach promocji, która jest finansowana przez miasto przez sport, wszystkie 
podmioty, które w tej promocji uczestniczą i są stroną umowy mają w obowiązku 
wszystkie te imprezy promować. Także one są promowane na ich imprezach, tych 
podmiotów, które mają promocje podpisaną z miastem.  
 

Radny Mirosław Zdanowicz – Przewodniczący Komisji  
Czy jest jakaś współpraca, albo czy zwraca się do pana np. MOPR?  
 

Pan Janusz Podraska - Zastępca Dyrektora ds. Technicznych w Gdańskim 
Ośrodku Sportu w Gdańsku 
Takiej informacji nie mam.  
 

Pan Grzegorz Szczuka – Dyrektor Wydziału Rozwoju Społecznego 
Ja już dopowiem o tym. 
 

Radna Beata Jankowiak – wiceprzewodnicząca Komisji  
Pomyślała, że można by było jakieś plakaty w ośrodkach zdrowia powiesić… 
 

Radny Mariusz Andrzejczak – członek Komisji 
W Radach Dzielnic. 
 

Radna Beata Jankowiak – wiceprzewodnicząca Komisji  
Wydaje mi się, że w takich skupiskach ludzi starszych. 
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Radny Mariusz Andrzejczak – członek Komisji 
W parafiach.  
 
Pan Janusz Podraska - Zastępca Dyrektora ds. Technicznych w Gdańskim 
Ośrodku Sportu w Gdańsku 
Są dodatkowe plakaty czy jakieś foldery w dzielnicach, gdzie są Rady Osiedli i ta 
informacja jest na bieżąco przekazywana. Jest zainteresowanie i ilość się zwiększa, 
także ta informacja dociera do osób, które chcą uczestniczyć  w takich zajęciach.  
 
Radny Mirosław Zdanowicz – Przewodniczący Komisji  
Ludzie na pewno chcą, ale nie bardzo wiedzą gdzie i jak i brak takiej odwagi. 
 
Radna Beata Jankowiak – wiceprzewodnicząca Komisji  
Czy widać tendencję, że przychodzi więcej seniorów na zajęcia z miesiąca na 
miesiąc?  
 
Pan Janusz Podraska - Zastępca Dyrektora ds. Technicznych w Gdańskim 
Ośrodku Sportu w Gdańsku 
Tak. Aktywność w postaci gimnastyka dla seniora. Była jedna grupa 20 osób, a w 
związku z tym, że zwiększyło się zainteresowanie tą aktywnością doszło 20 osób, 
także w miarę zapotrzebowania zainteresowanych ta aktywność rozwija się i te 
godziny są szersze, umożliwiające korzystanie wszystkim, którzy są zainteresowani. 
Nie ma ograniczeń w tym zakresie.  
 
Pan Andrzej Trojanowski – Dyrektor Biura Prezydenta ds. Sportu 
Seniorami bardzo dobrze zajmuje się Wydział Rozwoju Społecznego. 
 
Pan Grzegorz Szczuka – Dyrektor Wydziału Rozwoju Społecznego 
Oferta GOS-u dla seniorów to jest 5% całej oferty aktywności w całym mieście. 
Natomiast współpraca jest między nami i jednostkami. My dostajemy wszystkie 
pakiety informacji dotyczące Aktywuj się i plakaty i one są przekazywane dla 55 
klubów seniora w Gdańsku. My oczywiście umieszczamy to wszystko w Internecie, 
gdzie się da, ale wiem, że to pokolenie seniorów lubi dostać papier do ręki, albo z 
papieru czytać  . Idzie do klubów seniora, lokalizacje 54, idzie do centrów pracy 
socjalnej Miejskiego Ośrodka Pomocy Rodzinie, czyli 9 lokalizacji na terenie 
miasta, wysyłane są i przekazywane te materiały są mimo to, że nie dotyczy to 
grupy do wszystkich szkół, bo często babcia czy dziadek odbierają dziecko z 
przedszkola czy ze szkoły i na tablicach mogą też to znaleźć, także my dostajemy 
te materiały i przekazujemy. Idzie też informacja do organizacji pozarządowych, 
także myślę, że i patrząc też po wzroście zainteresowania to ta informacja dociera 
na pewno. Poza tym my wszystkie rzeczy, które dotyczą seniorów przekazujemy do 
kurii biskupiej w Gdańsku, która przekazuje to z kolei w takich paczkach 
tematycznych intranetem, bo księża w naszej archidiecezji mają wewnętrzny 
intranet i z poziomu biskupa jest to wrzucane od razu pod dane konkretne parafii i 
my z tego korzystamy dzięki współpracy z arcybiskupem, także księża, 
proboszczowie dostają takie informacje zwłaszcza skierowane o tym dla seniorów, 
żeby mogli… oczywiście zależy to czy dany proboszcz będzie chciał to powiedzieć 
czy nie, ale wiem, że w wielu parafiach to idzie z ambony informacja o tym np., że 
gimnastyka, wiem, że na pewno na Przymorzu, przynajmniej kilka razy było tak, że  
potem pytaliśmy skąd się dowiadywali to mówili, że ksiądz z ambony mówił, więc z 
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tego też korzystamy. Jeśli chodzi o całą resztę oferty to jest około 5-7% tych 
aktywności, które proponujemy realizuje właśnie Gdańskim Ośrodek Sportu. Reszta 
jest realizowana albo przez organizacje pozarządowe, które startują w konkursie 
grantowym. Na ten cel aktywność seniorów zwłaszcza aktywność taka ruchowa, 
fizyczna rocznie w tej chwili wydajemy prawie 300 tysięcy złotych. Do tego mamy 
Pełnomocnika Prezydenta ds. seniorów, który dysponuje też budżetem na działania 
dodatkowe związane z aktywnością seniorów. 
 
Radny Mariusz Andrzejczak – członek Komisji 
Kto jest pełnomocnikiem?  
 
Pan Grzegorz Szczuka – Dyrektor Wydziału Rozwoju Społecznego 
Gabriela Dudziak. To jest Pełnomocnik Prezydenta od już chyba 8 czy 9 lat. 
Formalnie to jest inspektor w Wydziale Rozwoju Społecznego. Ona bardziej 
koordynuje te informacje z Gdańskiego Ośrodka. One trafiają do niej, potem 
publikuje to, ona się spotyka, jeździ, kolęduje cały czas po klubach seniora, gdzie 
te paczki zostawia. Wycieczki są do niej, bo też trzeba pamiętać, że jej pokój jest 
takim punktem informacyjnym i tam przychodzą seniorzy z różnych klubów, 
odbierają materiały, dowiadują się, taka forma bardzo tradycyjna, ale ona się 
sprawdza. Mamy też na działania związane w ogóle z rozwojem aktywności 
fizycznej w Gdańsku przeznaczone środki na granty 2 mln 200 tys. zł i z tych 
środków też organizacje pozarządowe mogą się ubiegać o działania dla seniorów. 
Tych projektów jest w tej chwili, tych dodatkowych, 88. Ich łączna wartość z tej 
całej puli to jest 611 tys. zł. Jest tego więcej. Prawie dwukrotny przyrost w ciągu 
trzech lat tych projektów, które się koncentrują na aktywności fizycznej czy 
psychofizycznej seniora. Rośnie zapotrzebowanie. Środki też urosły w tym roku. 
Też warto powiedzieć o nowej rzeczy, która jest. To jest mała inicjatywa 
obywatelska. To są projekty do 5 tysięcy złotych, które mogą być składane przez 
samych seniorów. Czyli 5 seniorów jak się dogada, że chciałoby mieć na podwórku 
co środę i co piątek gimnastykę jakąś przez cały rok, mogą napisać taki 
uproszczony wniosek, który my pomagamy pisać i oni jako osoby fizyczne mogą to 
złożyć i dostać te środki na prowadzenie.    
 
Radny Mariusz Andrzejczak – członek Komisji 
Gdzie ten wniosek?  
 
Pan Grzegorz Szczuka – Dyrektor Wydziału Rozwoju Społecznego 
Wszystko u nas w wydziale. Można przyjść albo do Referatu Współpracy w Wydziale 
Rozwoju Społecznego, albo do Pełnomocnika ds. Seniorów, która bierze za rękę 
taką osobę i u nas przeprowadza przez wszystko. Mamy też fundusz grantowy. To 
jest fundusz 500 złotówkowy, czyli też pojedynczy seniorzy mogą występować z 
pomysłami na różne drobne aktywności, w tym aktywności fizyczne i dwa razy w 
roku rozdajemy taką serię 120 grantów po 500 zł, które umożliwiają wyjście np. na 
jakąś aktywność fizyczną. Tak wygląda mniej więcej mapa tej oferty co roku.  
 
Radny Mariusz Andrzejczak – członek Komisji 
Bardzo sobie chwalą wszyscy ten program. Można powiedzieć, że to był taki 
pierwszy program 500 plus. Na początku, jak żeśmy uchwalali to było niedużo 
chyba 50 tysięcy, a w tym roku jest więcej?  
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Pan Grzegorz Szczuka – Dyrektor Wydziału Rozwoju Społecznego 
W tym roku na razie jest przygotowane 50 tysięcy, a w rezerwie ogólnowydziałowej 
mamy 150 tys. Nie chcielibyśmy na siłę rozdawać.  
 
Radna Beata Jankowiak – wiceprzewodnicząca Komisji  
Czy to są konkursy?  
 
Pan Grzegorz Szczuka – Dyrektor Wydziału Rozwoju Społecznego 
Nie. Do wyczerpania środków.  
 
Radny Mariusz Andrzejczak – członek Komisji 
To są wszystkie aktywności, nie tylko sportowe? I to jest dla wszystkich?  
 
Pan Grzegorz Szczuka – Dyrektor Wydziału Rozwoju Społecznego 
Aktywności bardzo różne i dla wszystkich. Ważne też, żeby to było oddolne i żeby 
to była grupa mieszkańców.   
 
Radna Beata Jankowiak – wiceprzewodnicząca Komisji  
Jaka grupa seniorów korzysta z tych wszystkich aktywności?  
 
Pan Grzegorz Szczuka – Dyrektor Wydziału Rozwoju Społecznego 
Po ostatnim sprawozdaniu wychodziło nam 17 tysięcy. Nie umiem powiedzieć ilu z 
nich to jest jeden senior powtarzający się np. w trzech ofertach. 
 
Pan Janusz Podraska - Zastępca Dyrektora ds. Technicznych w Gdańskim 
Ośrodku Sportu w Gdańsku 
Mam dane z tych aktywności, które prowadzi GOS. To jest po 100 osób tygodniowo.  
 
Radny Mirosław Zdanowicz – Przewodniczący Komisji  
Czy tylko Gdańsk jest taki aktywny z tych dużych miast? 
 
Pan Grzegorz Szczuka – Dyrektor Wydziału Rozwoju Społecznego 
Jeśli chodzi o ofertę ilościową i kwotową to jesteśmy liderem, natomiast zawsze 
jest nam wyciągany argument Gdyni, że Gdynia otworzyła coś takiego jak Centrum 
Aktywnego Seniora i to jest budynek, gdzie utrzymują jednostkę, a my takiej 
jednostki nie tworzymy, bo te wszystkie pieniądze, które wydawalibyśmy na 
jednostkę to wolimy wrzucić od razu w projekty. Nie mamy może gmachu, który się 
nazywa domem seniora, ale pod względem oferty projektowej, ilości godzin, 
rodzaju zajęć to naprawdę może przegramy z Warszawą, Wrocławiem, a tak to 
raczej czołówka. 
 
Radny Mirosław Zdanowicz – Przewodniczący Komisji  
Mamy dzienne domy pobytu, z których też seniorzy korzystają.  
 
Pan Grzegorz Szczuka – Dyrektor Wydziału Rozwoju Społecznego 
Jak też jedno z nielicznych miast mamy dowożenie posiłków do seniorów, którzy 
potrzebują, do domu. Jest jeszcze dużo do zrobienia, ale nie ma się czego 
powstydzić.  
 
Radna Beata Jankowiak – wiceprzewodnicząca Komisji  
Czy są jeszcze jakieś pytania? Nie widzę. Wyczerpaliśmy ten punkt.  
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Następnie obrady Komisji prowadził radny Mirosław Zdanowicz – przewodniczący 
Komisji.  
 
Radny Mirosław Zdanowicz – Przewodniczący Komisji  
Przegłosowaliśmy odstąpienie od opiniowania projektu uchwały druk nr 1035, 
ponieważ nie wiedzieliśmy, że ktoś jest w drodze, także proszę członków Komisji o 
wprowadzenie tego projektu uchwały ponownie do porządku posiedzenia.   
 
Zmiana w porządku posiedzenia. W związku z prośbą przedstawiciela Prezydenta, 
aby Komisja wydała opinię do projektu uchwały druk nr 1035, Przewodniczący 
poddał pod głosowanie ponowne wprowadzenie projektu uchwały jako pkt 12 
porządku posiedzenia. 
 
Głosowanie: 
5 „za” jednogłośnie 
 

PUNKT  - 12 
 

Opiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska w sprawie uchwalenia Bazy 
Priorytetów Inwestycyjnych – druk nr 1035. 
(Oryginał projektu uchwały znajduje się w protokole z sesji Rady Miasta Gdańska z 
30 marca 2017 r. BRMG.0006.79.2017). 
 
Pani Izabela Kuś – Zastępca Dyrektora Wydziału Programów Rozwojowych, w 
imieniu wnioskodawcy, przedstawiła projekt uchwały.  
Powiedziała: bardzo dziękuje za przywrócenie prawa głosu. Szanowna Komisjo 
przedkładamy państwu do zaopiniowania projekt uchwały w sprawie Bazy 
Priorytetów Inwestycyjnych. Taki dokument powstawał już dwukrotnie na 
podstawie przyjętej procedury w 2012 roku. W 2015 roku wstrzymaliśmy prace nad 
kolejnym dokumentem, dlatego, że w międzyczasie trwały prace nad nową 
strategią i nowymi programami operacyjnymi. Ponieważ Baza Priorytetów jest 
spójna i zgodna z przyjętą strategią i programami operacyjnymi czekaliśmy do 
uchwalenia i ukształtowania się programów operacyjnych, żeby już dalej pracować 
z koordynatorami poszczególnych programów i przypisywać przedsięwzięcia 
adekwatnie do zakresu właśnie programów operacyjnych. Dokument jest 
uporządkowany według programów operacyjnych i w każdym programie zadania są 
podzielone na te, które wpisują się w limity uwzględnione w Wieloletniej Prognozie 
Finansowej, czyli mówimy o 2023 roku i zadania do zaprogramowania, które są do 
realizacji w perspektywie obowiązywania strategii, czyli generalnie do 2030 roku, 
ale to wcale nie wyklucza, że przedsięwzięcia mogą być realizowane wcześniej. 
Jedno zdanie na temat przedsięwzięć do realizacji do 2023 roku. Tu generalnie 
znajdą państwo większość, bądź wszystkie przedsięwzięcia, które były zebrane w 
pakiet inwestycji 2020, z którymi pan Prezydent poszedł do mieszkańców Gdańska, 
spotkał się na 13 różnych spotkaniach z różnymi grupami i społecznymi i 
zawodowymi i ten pakiet inwestycji przedstawił. Zebrane też były opinie 
mieszkańców na temat inwestycji i ich preferencje. Z państwa punktu widzenia 
mieszkańcy najchętniej widzieli budowę basenów, co jest zbieżne z zakresem 
działania państwa komisji.  
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Przechodząc do zakresu działania państwa Komisji, Program Operacyjny, który 
wpisuje się w zakres działania to jest program nr 2, Program Operacyjny Zdrowie 
Publiczne i Sport. Tutaj nie przypadkiem sport jest przypisany do zdrowia, bo 
jednak patrzymy z punktu widzenia profilaktyki, czyli tworzymy bazę sportową 
poczynając od dzieci, ale faktycznie każdy może z niej skorzystać i w zadaniach, 
które są do zrealizowania w perspektywie do 2023 roku z tych najważniejszych 
wymienionych w uchwale to są: budowa profesjonalnych tras do biegania i to są 
trasy biegowe umiejscowione w Trójmiejskim Parku Krajobrazowym w lesie i to 
będą trasy zarówno do biegania jak i uprawiania innych aktywności jak jeżdżenie 
na rowerze. Ma być uporządkowany sposób poruszania się po lesie. To też ma 
chronić las przed niszczeniem przez użytkowników czyli kanalizowanie ruchu po 
lesie. Tu z tym projektem praktycznie już finiszujemy po to, aby skonstruować już 
zakres rzeczowy jako projekt unijny, bo będziemy ubiegać się o dofinansowanie w 
ramach Regionalnego Programu Operacyjnego. Liczymy na ok 6 mln zł wsparcia.    
 
Radny Mariusz Andrzejczak – członek Komisji 
To też będzie obejmowało te strefy buforowe i to Nadleśnictwo wspólnie z 
państwem…   
 
Pani Izabela Kuś – Zastępca Dyrektora Wydziału Programów Rozwojowych 
To przedsięwzięcie nie. Niestety buforowe raczej są przypisane do programu 
przestrzeń, bo to Biuro Rozwoju wykreowało i na to mamy oddzielne pieniądze, 
także strefy buforowe, wejścia do lasów… 
 
Radny Mariusz Andrzejczak – członek Komisji 
Ale to jest wspólnie z Nadleśnictwem?  
 
Pani Izabela Kuś – Zastępca Dyrektora Wydziału Programów Rozwojowych 
Tak, ale ten projekt biegowy też, bo tak naprawdę my bez zgody lasu i 
porozumienia z lasami nie jesteśmy w stanie wejść do lasu i inwestować. 
Informacja z dzisiaj rana, mamy dopiętą treść porozumienia. Problematyczne jest 
to, że my jako samorząd nie powinniśmy inwestować w obcy majątek. Tu mówimy 
o majątku Skarbu Państwa zarządzanym przez Nadleśnictwo, więc była kwestia 
taka, że jeśli aplikujemy o dofinansowanie unijne to podstawowy warunek jest 
posiadanie gruntu, czy prawo do dysponowania. Tutaj własności nie mamy, więc 
musieliśmy się porozumieć w jaki sposób tak naprawdę będziemy traktować to co 
zbudowaliśmy po okresie trwałości. Do okresu trwałości mamy prawo wejścia do 
lasu, zagospodarowania, zainwestowania. Lasy Państwowe będą uczestniczyć w 
utrzymaniu oczywiście, w zależności od tego kto zawini to ten będzie naprawiał 
jeśli się coś wydarzy.  
 
Radny Mariusz Andrzejczak – członek Komisji 
Właśnie o to chciałem zapytać, bo pan Nadleśniczy zawsze podnosił ten problem 
odpowiedzialności za to jak właśnie czy komuś coś się stanie itd. Czyli rozumiem, 
że część ryzyka miasto na siebie wzięło? 
 
Pani Izabela Kuś – Zastępca Dyrektora Wydziału Programów Rozwojowych 
Tak mamy przyjęte, że mamy też podzieloną odpowiedzialność i każdy będzie 
odpowiadał za swój zakres. Jeśli będzie trudno to trzeba będzie tak długo siedzieć 
przy stole, aż się dogadamy, ale kwestie typu też własności infrastruktury po 
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okresie trwałości czyli po tym okresie unijnym też mamy dopięte i to już z dzisiaj 
rana mamy informację. Każdy ma swój interes i każdy musi swego pilnować, więc 
trzeba było się porozumieć i to się udało. Także już w tej chwili zmierzamy do 
skompletowania projektu inwestycyjnego, który będzie aplikował o 
dofinansowanie. Tutaj też mówimy o współuczestnictwie innych gmin. To nie jest 
tylko tak, że Gdańsk będzie realizował te trasy. Mówimy też o Sopocie i Gdyni. 
Czyli miasta trójmiejskie będą uczestniczyć w tym projekcie. Kolejne 
przedsięwzięcie to program, który jest realizowany od wielu lat. Taki swój punkt 
kulminacyjny miał przed Euro i po Euro. Cały czas utrzymujemy wysoki poziom 
środków. Mówię o Programie Budowy i Modernizacji Boisk. Głównie pieniądze były 
przeznaczane na budowę i modernizację boisk przyszkolnych, ale od czasu do czasu 
pojawiały się boiska ogólnodostępne, stąd też ten program też jest dzielony z 
programem edukacyjnym, ale tak naprawdę spełniamy dwa cele i element 
sportowy i infrastrukturę edukacyjną dla dzieci. Na ten program w bieżącym roku 
mamy 10 mln zł przeznaczone już w Wieloletniej Prognozie Finansowej 
zarezerwowane środki i w przyszłym roku 3 mln zł. Głównie mówimy o boiskach 
przyszkolnych. Pojawia się jedno boisko ogólnodostępne przy ulicy Kościerskiej.  
 
Radny Mariusz Andrzejczak – członek Komisji 
To już Prezydent ogłaszał w Oliwie. To chodzi o to, o które walczę od lat. Ma być 
gotowe do 2018, ale ja też musze powiedzieć, bo tam jest jeszcze złożona 
aplikacja, bo to mimo tego, że Prezydent Bojanowski powiedział, że nie ma 
pieniędzy to nie tak, że nie podejmowano działań, nawet ja byłem zaskoczony, 
złożona była aplikacja do Ministerstwa Sportu i może dostaniemy zewnętrzne 
środki. Nie liczę na to, ale trzeba czekać jak to się rozstrzygnie.     
 
Pani Izabela Kuś – Zastępca Dyrektora Wydziału Programów Rozwojowych 
Korzystamy z każdej szansy. Pojawiły się ponownie środki, gdzie sposób 
finansowania jest podobny jak przy orlikach, czyli z budżetu państwa można 
pozyskać 33% wartości inwestycji. To jest właśnie ten mechanizm. Pojawiła się w 
zeszłym miesiącu informacja, że zaczynają ruszać te programy ogłaszane przez 
ministerstwo i tutaj będziemy składać wnioski o dofinansowanie, bo jest możliwość 
i finansowania boisk i obiektów sportowych, więc być może hala przy ul. Wąsowicza 
też może uda się jakieś finansowanie pozyskać, bo została zamknięta. Będziemy na 
pewno pozyskiwać środki. Każde dodatkowe środki powodują, że można zbudować 
więcej, bo lista cały czas jest otwarta, cały czas pojawiają się nowe potrzeby. 
Nawet pojawiają się boiska do odnowienia, które były budowane za mojej pamięci, 
więc to trochę lat upływa.   
 
Radny Mariusz Andrzejczak – członek Komisji 
Też jest chyba problem z orlikami, bo nie ma jeszcze programu rządowego.  
Miał być taki dotyczący modernizacji.  
 
Pani Izabela Kuś – Zastępca Dyrektora Wydziału Programów Rozwojowych 
Orlików nie ma, ale ten mechanizm jest podobny.  
 
Radny Mariusz Andrzejczak – członek Komisji 
Na początku takie były niezbyt dobre wieści z ministerstwa, że tak trochę się tymi 
orlikami nie interesuje co dalej…   
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Pani Izabela Kuś – Zastępca Dyrektora Wydziału Programów Rozwojowych 
O orlikach typu lekkoatletycznego i chyba też się pojawiła informacja, nie wiem, 
czy nabór się pojawił „orliki” lekkoatletyczne, czyli budowa bieżni to ona musi 
mieć co najmniej 400 metrów, żeby uzyskać dofinansowanie. Więc pojawiają się 
różne takie elementy związane ze sportem już nie tylko dedykowanym boiskom, ale 
też kierowanym ku innym dyscyplinom sportu, bo boiska się kojarzą z piłką, ale tu 
mówimy o wielofunkcyjnych.  
 

Radny Mariusz Andrzejczak – członek Komisji 
To boisko już od tego roku zacznie się? Jak jest wpisane na 2018?  
 

Pani Izabela Kuś – Zastępca Dyrektora Wydziału Programów Rozwojowych 
Mamy program. Dysponujemy dzisiaj 13 mln zł i to boisko jest już w programie.  
 

Radny Mariusz Andrzejczak – członek Komisji 
To boisko jest w programie tegorocznym, natomiast realizacja tego kompleksu 
może przejść na przyszły i zakładacie, że do przyszłego roku zakończycie ten 
proces? 
 

Pani Izabela Kuś – Zastępca Dyrektora Wydziału Programów Rozwojowych 
Tak zakładamy. Program budowy basenów też taki edukacyjno – sportowy. 
Edukacyjny dlatego, że baseny powstają przy szkołach i tak naprawdę pół dnia są 
dedykowane dzieciom, a sportowy dlatego, że po godzinach one są do 
wykorzystania komercyjnego czy dla ludzi, którzy chcą zapłacić za możliwość. 
Kończymy budowę basenu i w ciągu tygodnia zostanie oddany basen w dzielnicy 
Osowa. Na Stogach jest rozstrzygnięty przetarg i budowa się rozpoczęła. W tej 
chwili jesteśmy po otwarciu ofert na basen na Oruni. Chyba będziemy musieli 
poprosić państwa o zgodę na zwiększenie środków. Nie zmieściliśmy się. Na 
wytłumaczenie dodam, że na Oruni oprócz samego budynku basenu powstaje 
infrastruktura obok. Powstaje duży parking dla samochodów, bo jednak też 
widzimy, że to jest duży kłopot. 
 

Radny Jaromir Falandysz – członek Komisji 
Ile ofert było w przetargu?   
 

Pani Izabela Kuś – Zastępca Dyrektora Wydziału Programów Rozwojowych 
Trzy albo cztery.  
 

Radny Mariusz Andrzejczak – członek Komisji 
Dużo wyższy koszt niż ten na Osowej?  
 

Pani Izabela Kuś – Zastępca Dyrektora Wydziału Programów Rozwojowych 
Jest o 500 tysięcy wyższa wartość niż na Stogach, ale kosztorys by dużo wyższy niż 
na Stogach, bo 15 mln zł. Cena ofertowa najniższa jest 13 mln 300 tys. zł. 
 

Radny Mariusz Andrzejczak – członek Komisji 
Częściowo będzie można odzyskać VAT. 
 

Pani Izabela Kuś – Zastępca Dyrektora Wydziału Programów Rozwojowych 
Wskaźnik w GOS-ie jest ok 10%, ale to też jest w zależności jak się układa 
działalność. Część VAT-u na pewno wróci, ale trudno powiedzieć jaka. Zakładamy 
milion czyli 10%, może więcej, więc te pieniądze w jakiejś części wrócą, ale 
porównując Stogi z Orunią to Orunia wyszła o 500 tysięcy drożej ofertowo, ale jest 
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dużo większy zakres do wybudowania i jest parking, który zajmuje taką samą 
przestrzeń jak sam budynek. To jest prawie tyle samo w metrach kwadratowych. 
Tam jest duży zakres odwodnienia terenu do zrealizowania. Jest poprawienie 
ogrodzenia wokół szkoły, więc troszkę też szkoła zyska, a więc to nie są tylko 
pieniądze na basen, stąd ta wartość jest wyższa, a jest z kolei niższa od wyceny tej 
kosztorysowej, więc wydaje się, że warto. Prawdopodobnie zaproponujemy 
państwu zwiększenie. Dzisiaj brakuje nam 1,5 mln zł, żeby domknąć wszystkie 
baseny i w połowie przyszłego roku zamknąć program basenowy tymi czterema 
nowymi basenami w Gdańsku w ciągu 5 lat.   
 
Radny Mirosław Zdanowicz – Przewodniczący Komisji  
Pamiętacie państwo, że mieliśmy na Komisji spotkanie z panem, który koniecznie 
chciał wybudować basen 50-metrowy, olimpijski.  
 
Radny Jaromir Falandysz – członek Komisji 
Tak, mówił, że będzie się to utrzymywało komercyjnie.  
 
Radny Mariusz Andrzejczak – członek Komisji 
Zgłaszałem ten temat, bo Gdynia też miała budować basen.  
 
Radny Mirosław Zdanowicz – Przewodniczący Komisji  
Gdynia tak, ale Gdynia wyprzedziła go na tyle, że zarezerwowane ma środki w 
Ministerstwie.  
 
Pani Izabela Kuś – Zastępca Dyrektora Wydziału Programów Rozwojowych 
Ten 50-metrowy basen byłby komercyjnie wynajmowany. 
 
Radny Mariusz Andrzejczak – członek Komisji 
Jeszcze odnośnie tego basenu olimpijskiego. Ta struktura tej fundacji itd. jest na 
tyle skomplikowana, że z punktu widzenia naszego miasta trudno by nam było się 
angażować w takie przedsięwzięcie, gdzie my tak naprawdę nie mielibyśmy nad 
tym żadnej kontroli.  
 
Pani Izabela Kuś – Zastępca Dyrektora Wydziału Programów Rozwojowych 
Tu bardziej zmierzamy ku sportowi kwalifikowanemu. 
 
Radny Mariusz Andrzejczak – członek Komisji 
Zresztą dyrektor Paszkowski też mówił o tym, że ilość pływalni, które oddajemy 
znacząco wpłyną na „rynek”.   
 
Pani Izabela Kuś – Zastępca Dyrektora Wydziału Programów Rozwojowych 
Poza tym powstanie kolejny basen, na który nie mamy finansowania, we 
Wrzeszczu. To jest bezgotówkowe z punktu widzenia miasta, ale w ramach kosztu 
gruntu będzie wybudowany basen właśnie w ramach partnerstwa publiczno – 
prywatnego. Więc mamy 5 basen tak naprawdę.  
Ostatnie przedsięwzięcie, które jest na razie w planach, ale już coraz bardziej się 
klaruje to szumna nazwa Narodowe Centrum Szkoleniowo - Treningowe w Gdańsku 
Letnicy, ale to jest kompleks boisk w sąsiedztwie stadionu w Letnicy z PZPN-em. 
Chcielibyśmy taki montaż finansowy, żeby przynajmniej albo chociaż połowę… 
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Radny Mariusz Andrzejczak – członek Komisji 
To wprowadziliśmy w tej uchwale pierwszej.  
 

Pani Izabela Kuś – Zastępca Dyrektora Wydziału Programów Rozwojowych 
Tak. GOS bardzo mocno jest zaangażowany w przygotowanie projektu, żeby 
odpowiadał potrzebom miasta i GOS-u przede wszystkim, bo będzie tym zarządzał. 
Tutaj wyceniamy nasz udział na 10 mln zł. To jeśli mówimy o zadaniach, które 
zamykają się w limitach jakie są przeznaczone w Wieloletniej Prognozie 
Finansowej. Przedsięwzięcia do zaprogramowania z takich najważniejszych to jest 
modernizacja basenu na Chałubińskiego, modernizacja budynku Miejskiej Hali 
Sportowej przy Kołobrzeskiej i kompleks sportowy przy Zielonogórskiej. To są takie 
najważniejsze oczekujące, ale jeśli chodzi o Halę przy Kołobrzeskiej to nie w 
sportowym programie, ale w programie infrastruktura znajdą państwo 
termomodernizację budynku i prawdopodobnie w tym roku już zaczniemy 
termomodernizację z elewacją budynku właśnie hali sportowej przy Kołobrzeskiej, 
więc też to pokazuje, że te przedsięwzięcia są w programach dedykowanych, ale w 
jednej z kont dokładamy inne programy, które również są związane z danym 
przedsięwzięciem, których cele dane przedsięwzięcie realizuje i tutaj właśnie 
termomodernizacja hali z jednej strony element związany z ograniczeniem emisji 
dwutlenku węgla, a z drugiej też hala zyska nową jakość i elewację, nową jakość 
funkcjonowania, więc tutaj kilka projektów pojawia się w innych miejscach, ale 
spełnia kilka programów.   
 

Następnie obrady Komisji prowadziła radna Beata Jankowiak – wiceprzewodnicząca 
Komisji, która z uwagi na brak dalszych głosów w dyskusji, poddała pod głosowanie 
przyjęcie i pozytywne zaopiniowanie projektu uchwały zawartego w druku nr 1035. 
 

USTALENIA KOMISJI – OPINIA                   
 

Komisja Sportu Rady Miasta Gdańska, po wysłuchaniu informacji i wyjaśnień 
przekazanych przez Panią Izabelę Kuś – Zastępcę Dyrektora Wydziału Programów 
Rozwojowych, przedstawiciela wnioskodawcy, w wyniku przeprowadzonego 
głosowania, jednogłośnie – 5 głosami za, przyjęła i pozytywnie zaopiniowała 
przedmiotowy projekt uchwały, zawarty w druku nr 1035. (Opinia nr 29-3/58-
28/2017). 

PUNKT  - 13 
 

Sprawy wniesione, wolne wnioski, korespondencja.   
 

Korespondencja została przesłana mailowo członkom Komisji. 
 

W związku z tym, że nie było spraw wniesionych oraz wolnych wniosków 
Wiceprzewodnicząca Beata Jankowiak podziękowała wszystkim za uczestniczenie w 
obradach i na tym posiedzenie zakończono – godz. 17:55. 
 

Przewodniczący                                                  Wiceprzewodnicząca 

Komisji Sportu RMG                                              Komisji Sportu RMG 

 

Mirosław Zdanowicz                                               Beata Jankowiak 
 

Protokół sporządziła: 
Joanna Świeczkowska  


